



**Disability Rights**  
**WASHINGTON**  
Washington's protection and advocacy system

សេចក្តីជូនដំណឹងអំពីការដោះស្រាយចំណាត់ការជាត្រឹមត្រូវដែលត្រូវបានស្នើឡើង<sup>1</sup>

តើបណ្តឹង **AB v DSHS ("Trueblood")** គឺជាអ្វី?

ចុងចម្លើយព្រហ្មទណ្ឌគ្រប់រូបមានសិទ្ធិស្របច្បាប់ក្នុងការមិនត្រូវនាំខ្លួនទៅទទួលយកការជំនុំជម្រះនោះទេ លើកលែងតែពួកគេអាចជួយការពារក្តីខ្លួនរបស់ពួកគេដោយផ្ទាល់បាន ដែលជាទូទៅត្រូវបានហៅកាត់ថាជា "លក្ខណៈសម្បត្តិ"។ ប្រសិនបើមានចម្ងល់អំពីលក្ខណៈសម្បត្តិនោះ តុលាការអាចបង្ហាញឱ្យមើលការវាយតម្លៃដើម្បីកំណត់អំពីលក្ខណៈសម្បត្តិរបស់ចុងចម្លើយ។ ប្រសិនបើការវាយតម្លៃនោះរកឃើញថា ចុងចម្លើយគ្មានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់ទេនោះ នៅពេលនោះ តុលាការអាចបង្ហាញឱ្យមើលយក "សេវាស្តារឡើងវិញ" ដើម្បីស្តារលក្ខណៈសម្បត្តិឡើងវិញ។

**A.B. ដោយ និងតាមរយៈ: Trueblood et. al. v Washington State DSHS, No. 14-cv-1178 MJP ("Trueblood")** គឺជាបណ្តឹងវិវាទដែលធ្វើសកម្មភាពជាត្រឹមត្រូវ ដែលអនុវត្តសិទ្ធិតាមផ្លូវច្បាប់របស់បុគ្គលម្នាក់នៅក្នុងការទទួលបានការវាយតម្លៃអំពីលក្ខណៈសម្បត្តិ និងសេវាស្តារឡើងវិញនៅក្នុងរយៈពេលជាក់លាក់នានា។ នៅក្នុងឆ្នាំ 2015 តុលាការនៅក្នុង *Trueblood* បានបង្ហាញឱ្យមើលសេវាស្តារឡើងវិញ និងសុខាភិបាលនៃរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន (DSHS) ដើម្បីស្នើសុំសេវាទាំងនេះនៅក្នុងរយៈពេល 7 ឬ 14 ថ្ងៃ។<sup>1</sup> DSHS មិនបានបំពេញតាមរយៈពេលកំណត់របស់តុលាការនោះទេ។

តើអ្នកណាខ្លះដែលរងឥទ្ធិពលដោយសារដំណោះស្រាយនេះ?

នៅក្នុង *Trueblood* សមាជិកក្រុមគឺជាមនុស្សគ្រប់រូបដែលនៅពេលនេះ ឬនៅពេលអនាគតនឹងត្រូវបានចោទប្រកាន់ដោយបទឧក្រិដ្ឋណាមួយនៅក្នុងរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន និង ៖ (a) ដែលត្រូវបានបង្ហាញដោយតុលាការទទួលយកសេវាវាយតម្លៃអំពីលក្ខណៈសម្បត្តិ ឬសេវាស្តារលក្ខណៈសម្បត្តិឡើងវិញតាមរយៈ DSHS នៃរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន (b) ដែលកំពុងរង់ចាំសេវាទាំងនោះនៅក្នុងគុក និង (c) អ្នកដែល DSHS បានទទួលដាក់តុលាការជំនុំសព្វគុក។ តួភាគទទួលស្គាល់ថា ដំណោះស្រាយថ្មីនេះទំនងជានឹងជះឥទ្ធិពលដល់អ្នកដែលធ្លាប់ជាសមាជិកក្រុមមុនមក ឬអ្នកដែលប្រឈមមុខនឹងការក្លាយជាសមាជិកក្រុម។

តើដំណោះស្រាយដែលត្រូវបានស្នើឡើងគឺជាអ្វី?

នៅខែមករា ឆ្នាំ 2018 តុលាការនៅក្នុង *Trueblood* បានសម្រេចចិត្តធ្វើការជាមួយគ្នាដើម្បីស្វែងរកវិធីដែលប្រកបដោយភាពច្នៃប្រឌិតនៅក្នុងការដោះស្រាយបញ្ហា។ តុលាការបានចំណាយពេលជាច្រើនខែដើម្បីនិយាយទៅកាន់អ្នកដែលពាក់ព័ន្ធ ដែលរួមបញ្ចូលសមាជិកក្រុម និងអ្នកស្នើសុំរបស់ពួកគេផងដែរ ហើយនាពេលបច្ចុប្បន្ននេះ បានឈានដល់ការព្រមព្រៀងគ្នាចំពោះដំណោះស្រាយមួយ យោងតាមការអនុម័តរបស់តុលាការ។ កិច្ចព្រមព្រៀងនេះគឺត្រូវបានអនុវត្តសកម្មភាពនៅប្រាំបីខែសំខាន់ៗដែលត្រូវបានពណ៌នានៅខាងក្រោម។

1. ការវាយតម្លៃអំពីលក្ខណៈសម្បត្តិ ៖ ពង្រីកចំនួនអ្នកវាយតម្លៃតាមនីតិប្រក្រតី និងប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធទិន្នន័យដែលមានភាពល្អប្រសើរជាងមុន។
2. ការស្តារលក្ខណៈសម្បត្តិឡើងវិញ ៖ កាត់បន្ថយចំនួនមនុស្សដែលត្រូវបានបង្ហាញឱ្យមើលយកសេវាស្តារឡើងវិញ ប្រើប្រាស់កម្មវិធីស្តារឡើងវិញសម្រាប់អ្នករងជំងឺខាងក្រៅដោយមានការគាំទ្រផ្នែកទិលនេវា និងសេវាគ្រប់គ្រងសំណុំរឿង និងបន្ថែមចំនួននៃសេវាស្តារឡើងវិញដែលមានស្រាប់។ មណ្ឌលស្តារឡើងវិញជំនួសនឹងត្រូវបានបិទតាមដំណាក់កាល។
3. ការគាំទ្រចំពោះការបែងចែកកម្រិតនៃវិបត្តិ និងការបង្វែរចេញ ៖ ពង្រីកកម្មវិធីនានាដែលនគរបាល និងអ្នកផ្តល់សេវាសុខភាពខ្សោយធ្វើការជាមួយគ្នា ពង្រីកក្រុមឆ្លើយតបនិងវិបត្តិចល័ត បង្កើន និងពង្រឹងសេវាបែងចែកកម្រិតនៃវិបត្តិ និងធ្វើការលំនឹង និងផ្តល់ការគាំទ្រផ្នែកទិលនេវា និងសេវាគ្រប់គ្រងសំណុំរឿងសម្រាប់ការជ្រើសរើសបុគ្គលទាំងឡាយដែលជាប់ពាក់ព័ន្ធនៅក្នុងប្រព័ន្ធទាំងនេះ។
4. ការអប់រំ និងការបណ្តុះបណ្តាល ៖ ពង្រីកការបណ្តុះបណ្តាលវិបត្តិផ្នែកសុខភាពឥរិយាបថសម្រាប់អ្នកចែកសំបុត្រនៅត្រីមាស មន្ត្រីកែប្រែនៅក្នុងគុក និងនគរបាល និងផ្តល់ការបណ្តុះបណ្តាល និងជំនួយដល់គុកនានាអំពីបញ្ហានានាដែលជះឥទ្ធិពលចំពោះសមាជិកក្រុម។
5. ការអភិវឌ្ឍកម្លាំងពលកម្ម ៖ អភិវឌ្ឍការប្រើប្រាស់អ្នកឯកទេសផ្នែកគាំទ្រមិត្តភក្តិ និងធ្វើការជាមួយស្ថាប័នអប់រំដើម្បីបំពេញតាមតម្រូវការកម្លាំងពលកម្ម និងការបណ្តុះបណ្តាលរបស់ប្រព័ន្ធសុខភាពខ្សោយ។

ការកែប្រែនានាដែលត្រូវបានពណ៌នានៅក្នុងកិច្ចព្រមព្រៀងនេះនឹងបង្ហាញនៅក្នុងដំណាក់កាលនានានៅក្នុងតំបន់ខុសៗគ្នានៃរដ្ឋ។ ដំណាក់កាលទីមួយនឹងរួមបញ្ចូលតំបន់ Pierce តំបន់ Southwest និងតំបន់ Spokane។ ដំណាក់កាលទីពីរនឹងជាតំបន់ King។

ការចាប់ផ្តើមដំណើរការនៃដំណាក់កាលទីបី នឹងត្រូវបានកំណត់នៅពេលក្រោយ។ កិច្ចព្រមព្រៀងនេះក៏បង្កើតប្រព័ន្ធមួយដើម្បីពិនិត្យតាមដានអ្វីដែលដាក់ពន្ធនាគារធ្វើ និងធ្វើប្រាកដថាការកែប្រែ កំពុងតែដំណើរការ។

តើអ្នកណាគំណាងឧសមាជិកក្រុម?

មេធាវីដែលគំណាងឧសមាជិកក្រុម ("ស្នាក់នៅសម្រាប់ក្រុម") គឺជា David Carlson, Kimberly Mosolf និង Alexa Polaski ដែលមកពីសិទ្ធិរបស់ជនពិការនៃរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន (DRW), 315 5<sup>th</sup> Ave. S., Seattle, WA 98104, និង Christopher Carney ដែលមកពី Carney Gillespie Isitt PLLP, 600 1<sup>st</sup> Ave., Ste. LL08, Seattle, WA 98104។

តើអ្នកមានជម្រើសអ្វីខ្លះ?

នៅពេលនេះ អ្នកមានឱកាសក្នុងការត្រួតពិនិត្យកិច្ចព្រមព្រៀងនេះឡើងវិញដោយខ្លួនអ្នក និងអនុញ្ញាតឱ្យតុលាការបានដឹងអំពីគំនិតរបស់អ្នកចំពោះកិច្ចព្រមព្រៀងនេះ។ តុលាការបើកសវនាការយុត្តិធម៌មួយនៅចំពោះមុខសាលាដំបូង នៅ \_\_\_\_\_ នៅក្នុង Federal Courthouse ដែលមានទីតាំងស្ថិតនៅ **700 Stewart Street, Seattle WA 98101**

នៅពេលដែលតុលាការនឹងធ្វើការវាយតម្លៃយោងលើនានាដែលខ្លួន ទទួលបានពីមនុស្សដែលមានចំណាប់អារម្មណ៍ចំពោះកិច្ចព្រមព្រៀងនេះ ដូចអ្នកដែរ។ នៅពេលនោះ តុលាការនឹងធ្វើសេចក្តីសម្រេចស្ថាពរមួយ ថាតើ កិច្ចព្រមព្រៀងនេះមានភាពយុត្តិធម៌ មានហេតុផលសមស្រប និងគ្រប់គ្រាន់ដែរឬទេ។ សំណើចម្លងមួយច្បាប់នៃកិច្ចព្រមព្រៀងស្តីពីដំណោះស្រាយ និង ព័ត៌មានដែលមានប្រយោជន៍ផ្សេងទៀតមាននៅ

**www.disabilityrights.org/Trueblood** អ្នកអាចស្នើសុំកិច្ចព្រមព្រៀងដោយទាក់ទង DRW។ អ្នកអាចផ្តល់មតិយោបល់លើកិច្ចព្រមព្រៀងស្តីពីដំណោះស្រាយតាមរយៈការដាក់ជូននូវមតិយោបល់ផ្ទាល់មាត់ដោយលក្ខណ៍អក្សរទៅកាន់ **DRW** តាមរយៈ \_\_\_\_\_ ។ មតិយោបល់ចំពោះ **DRW** អាចត្រូវបានដាក់ជូនតាមរយៈ

**សំបុត្រ អ៊ីមែល ឬវិទ្យុស្តីផ្សេងទៀត**។ មតិយោបល់នានាដែលត្រូវបានផ្តល់ជូន DRW នឹងត្រូវបានដាក់ជូនតុលាការនៅមុនសវនាការយុត្តិធម៌ នៅថ្ងៃទី 30 ខែតុលា។

តើអ្នកអាចទទួលបានព័ត៌មានបន្ថែមដោយរបៀបណា?

ចូលទៅកាន់ **www.disabilityrightswa.org/Trueblood** ឬទាក់ទងសិទ្ធិរបស់ជនពិការនៃរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន តាមរយៈសំបុត្រ ៖ Disability Rights Washington, 315 5<sup>th</sup> Ave. S., Seattle, WA 98104 តាមរយៈអ៊ីមែល ឬទូរស័ព្ទ ៖ Trueblood@dr-wa.org, (206) 324-1521, ទូរស័ព្ទហៅចេញដោយឥតគិតថ្លៃ (800) 562-2702។ DRW ទទួលយកការហៅទូរស័ព្ទរួមគ្នាពិគុក។

<sup>1</sup>នេះគឺជាសេចក្តីជូនដំណឹងដែលត្រូវបានស្នើឡើង ដោយរង់ចាំសេចក្តីសម្រេចរបស់តុលាការចំពោះពាក្យសម្រាប់ការអនុម័តនៅដំណាក់កាលដំបូងនៃ កិច្ចព្រមព្រៀងស្តីពីដំណោះស្រាយ។